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Na osnovu člana 38. Statuta Srpske ornitološke federacije a u skladu sa ovlašćenjima iz člana 

39.Statuta, Nadzorni odbor Srpske ornitološke federacije podnosi 

IZVEŠTAJ 

Skupštini Spske ornitološke federacije kao najvišem organu u skladu sa Statutom. 

Na prethodnoj redovnoj Skupštini Srpske ornitološke federacije (SOF) koja je održana 

27.06.2020. godine u Ugrinovcima, nakon podnošenja ostavke dotadašnjeg predsednika i člana 

NO, g. Vladimira Nikolića, Skupština je u skladu sa Statuom SOF-a na upražnjeno mesto u NO 

izabrala g. Zorana Jakovljevića pa je Nadzorni odbor u periodu između ove dve Skupštine 

funkcionisao u satavu Rastislav Turčan, Saša Janković i Zoran Jakovljević. Na sastanku NO koji je 

održan u okviru zajedničkog sastanka UO-NO u Sremskim Karlovcima u skladu sa članom 38. 

Stav 1 Statuta za predsednika NO izabran je g.Zoran Jakovljević. 

2020. godina ostaće verovatno upamćena kao godina izuzetno velikih izazova u celokupnom 

funkcionisanju normalnog načina života,zbog posledica pandemije Covid-19 i mera koje su 

primenjivane u cilju suzbijanja pandemije. Gotovo neizbežno ovakve okolnosti prelile su se i na 

funkcionisanje Saveza, pa je to zahtevalo momentalno prilagođavanje u funkcionisanju Saveza. 

Zahvaljujući već razvijenom načinu komunikacije unutar rukovodeće strukture Saveza, koja se 

ogleda u korišćenju naprednih tehnika komunikacije koje dozvoljavaju online kontakte koji su 

bili u skladu sa merama zabrane okupljanja i drugih, nastavljeno je funkcionisanje rada UO. 
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Zahvaljujući transparentnosti u radu koju je uveo UO na čelu sa g. Robertom Tomekom, NO je 

svo vreme bio uključen u praćenje rada, donošenje odluka i funkcionisanje Saveza. Fokus i želja 

NO u proteklom periodu bila je da u navedenim, izuzetno teškim trenucima u okviru svojih 

ovlašćenja i na nivou znanja naših članova, pružimo pomoć i podršku UO i svim članovima, kako 

bi smo uspeli da realizujemo bar osnovne ciljeve funkcionisanja Saveza kao što su naručivanje 

prstenova i organizacija izložbi i takmičenja koji imaju pozitivan uticaj na moral u teškim 

trenucima. Velikim trudom i zalaganjem  kolega iz UO a verujemo i našom simboličnom pomoći 

ove aktivnosi su uspešno realizovane, smatramo mnogo uspešnije od naših kolega iz okruženja i 

mnogih drugih članica COM-a.  

U proteklom periodu kao i u svim prethodnim godinama, okosnica NO bila je stavljanje 

funkcionisanja saveza, pre svega u pogledu finansijsko-materijalnog poslovanja u stroge okvire 

Zakona, kako bi obezbedili sigurnost za sve članove a pre svega za naše kolege koji honorarno 

kao predsavnici Saveza, nažalost često moraju da dokazuju svoju nevinost i brane zakonitost 

funkcionisanja organizacije. Koliko je podignut nivo rada na ovom polju najbolje dokazuju 

zapisnici i zapažanja relevantnih državnih organa koji se bave kontrolom rada u ovoj oblasti. 

Članovi NO nastavljaju da u okviru svojih ovlašćenja i znanja ukazuju na eventualne propuste i 

nedostatke i daju predloge za unapređenje funkcionisanja. Neke od mogućnosti koje imaju 

prostora za unapređenje po našem mišljenju a za koje smo od UO dobili uveravanje da se radi 

na njihovom unapređenju, jeste jedinstveni popis odluka po kojima se vrši isplata nekih 

transakcija u cilju olakšavanja kontrole i praćenja sredstava. Takodje ukazali smo UO-u  da 

prilikom investicija u nabavku osnovnih sredstava za rad, kao što su nabavke skenera, 

štampača, hard diskova...pored toga što je nabavka ovakvih sredstava u domenu i ovlašćenju 

UO, izneli smo mišljenje da je transparentnije da se nabavka ovakvih sredstava vrši planirano a 

da budžet za nabavku ovakvih sredstava odobrava Skupština na redovnim zasedanjima. 

 Na zajedničkom sastanku UO-NO u Sremskim karlovcima, NO je predstavio tezu koja se tiče 

unapređenja funkcionisanja i upravljanja organizacijom u skladu sa aktuelnom situacijom i 

trendovima. Naime upravljanje Savezom i vršenje odgovornih funkcija za sobom povlači veliku 

odgovornost i odricanje za pojedince koji svoje interese podređuju opštim. Sagledavanjem 

funkcionisanja sličnih organizacija kod nas i u svetu došli smo do zaključka da bi aktuelni način 

vršenja funkcija, faktički bez ikakve materijalne nadoknade,uz često prouzrokovanje 

neplaniranih ličnih troškova u budućnosti po našem mišljenju mogao  prouzrokovati nedostatak 

interesovanja relevantnih ljudi da obavljaju složene odgovorne funkcije. Po našem mišljenju  

rešenje je u profesionalizaciji menadžerskih funkcija, koje bi omogućile pristup finansijskim 

projektima pod pokroviteljstvom Vlade RS i ostalih međunarodnih fondova kojima bi kroz 

projekte bilo moguće pristupii a kojima na žalost zbog ovakvog načina organizovanja nismo u 

mogućnosti da se adekvatno bavimo. Realizacija ovakvih projekata, pored rešavanja finansiranja 



menadžmenta značajno bi unapredila percepciju odgajivača i reputaciju organizacije u očima 

državnih organa na polju zaštite prirode i odgajivača kao statutarne odredbe Saveza. 

Na sastanku u Sremskim Karlovcima izneli smo preporuku v.d. predsednika SO g. Dejanu Antiću 

i posebno nam je drago da je preporuka realizovana, da se izborna skupština SO održi pre 

održavanja Skupštine Saveza, kako bi smo odluke Skupštine i IO SO verifikovali na Skupštini SOF-

a, na taj način SO bila bi vraćena u funkcionisanje i finansiranje bitnih projekata stručnog organa 

saveza. Izneli smo mišljenje da je potrebno razmišljati u pravcu modernizacije i digitalizacije 

rada SO koji bi se ogledao u nabavci jedinstvenog programa za realizaciju takmičenja i podršku 

za opremanje svih sudija ocenjivača adekvatnom digitalnom opremom koja bi olakšala rad 

sudija i proizvela mogućnosti za unapređenje kvaliteta ocenjivanja. Takođe smatramo da je 

potrebno podržati organizaciju seminara i drugih skupova za usavršavanje sudija i obrazovanje i 

edukovanje članstva. 

U okviru sastanka UO-NO u Sremskim Karlovcima a na osnovu obaveza u skladu sa članom 42. 

Statuta a na osnovu ovlašćenja iz člana 39. Stav 1. Tačka 3, NO je izvršio potraživanje 

dokumentacije od blagajnika Saveza kako bi izvršio kontrolu svih transakcija. Izvršena je 

kontrola transakcija preko dinarskog i deviznog računa Saveza. Dostavljena je dokumentacija 

koja je bila uredno složena i iz priložene dokumentacije bilo je moguće praćenje transakcija. 

Osim u dve situacije za koje je naknadno dostavljena faktura koja nije bila u trenutku kontrole 

prisutna u dokumentaciji sve transakcije su imale prateću dokumentaciju u vidu fakture ili drugi 

način pravdanja transakcije u skladu sa zakonom. Prilikom navedene kontrole ponovili smo 

mišljenje da smatramo da pored fakture treba da stoji broj odluke Skupštine ili UO na osnovu 

koga se vrši transakcija kako bi kontrola ovakvih transakcija bila lakša i transparentnija. Na 

osnovu svojih znanja, NO nije našao nikakvu aktivnost preko zvaničnih računa Saveza koji bi 

ukazivali na nepravilnost ili zloupotrebu. 

Na zvaničnu adresu članova NO pristigla je samo jedna primedba koja se odnosila na 

funkcionisanje rada Saveza. Primedbu je uputio g.Zoran Nikolić iz udruženja Slavuj 2018 iz 

Kragujevca pod naslovom „Nije bilo kvoruma“, primedba se odnosila na Skuštinu Saveza 

održanoj 27.06.2020. u Ugrinovcima za koju dotični tvrdi da nije imala kvorum i da su odluke te 

Skupštine ne važeće. Pregledom dokumentacije sa predmetne Skupštine, NO je utvrdio i doneo 

jedinstveno mišljenje da su da je prilikom održavanja Skupštine ispoštovana kompletna 

procedura u skladu sa Statutom. Izabrana je verifikaciona komisija koja je konstatovala da 

postoji kvorum za rad i odlučivanje, izabrani su zapisničar i overivači zapisnika koji svojim 

potpisom garantuju verodostojnost isog pa su primedbe imenovanog jednoglasno odbačene. 

Ostali navodi koji su bili sastavni deo predmetnog emaila koji se odnose na nekakve „inicijative“ 

i isinuacije, NO nije razmatrao jer ih je odbacio kao neozbiljne i neprimerene u komunikaciji, a g. 



Zoran Nikolić je zamoljen za veće poštovanje moralnih i etičkih normi prilikom obraćanja 

zvaničnim organima Saveza čiji je član. 

NO poziva sve članove Saveza da eventualne probleme i neslaganja unutar organizacije, 

rešavamo civilizovano kroz organe Saveza, uz međusobno uvažavanje i bez uvreda. Hobi koji nas 

okuplja trebalo bi svima da nam posluži za širenje ljubavi i prijateljstva. NO želi svima uspeh i 

sreću u daljem radu! 

 

 

 

________________________________ 

Zoran Jakovljević, predsednik NO SOF-a 

 

________________________________ 

Rastislav Turcan,član NO SOF-a 

 

________________________________ 

Saša Janković ,član NO SOF-a 

 

Kruševac, 23.06.2021.god. 

 

 


